
                Masfjorden kommune

Møtebok
for

Kommunestyret
Møtedato: 31.10.2022
Møtestad: Kommunestyresalen, kommunehuset  - Masfjordnes
Møtetid: 11:45 - 15:15

Dialog mellom ungdomstrinnet på Sandnes skule og kommunestyret i starten på møte.
Orientering om framlegg til budsjett 2023

 
 

Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Karstein Totland H Ordførar
Erlend Kvamsdal H Medlem
Bjarte Andvik H Medlem
Kariann Ekren H Medlem
Atle Nordland H Medlem
Arne Hindenes H Medlem
Torill Torsvik Størkersen AP Varaordførar
Ragnvald Tangedal AP Medlem
Hildegunn Bjånes AP Medlem
Britt Inger Myhr AP Medlem
Siri Tangedal Kratzmeier Krf Medlem
Geir Egil Haugsvær Sp Medlem
Wenche Dåe Sp Medlem
Laila Furebotn Sp Medlem

 
 

Forfall meldt frå  medlem Parti Rolle
Frode Langhelle H Medlem
Silje Vågseth Kjetland Sp Medlem
Jostein Kvamme Duesund UR Medlem

 
Frammøtte varamedlemmer Parti Erstatter medlem
Ørjan Daae Frp Jostein Kvamme Duesund
Astrid Daae H Frode Langhelle
Jan Olav Fosse Sp Silje Vågseth Kjetland

 
Følgjande frå administrasjonen møtte:
Rådmann Svein Helge Hofslundsengen, ass.rådmann Sveinung Toft og rådgjevar Anne Kristin 
Rafoss som førte møteboka. 
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Sakliste

Saksnummer: Sakstittel:

053/2022 Godkjenning av innkalling og sakliste s.  03

054/2022 Godkjenning av møtebok s.  04

055/2022 Finansrapportering pr. 2.tertial/31.8.2022 s.  05

056/2022 Økonomisk rapportering - 3.kvartal 2022 s.  09

057/2022 Rullering av Handlingsplan, kommunedelplan idrett, fysisk aktivitet og 
friluftsliv 2023

s.  14

058/2022 Referatsak s.  20

059/2022 Søknad om driftsstøtte for sesongen 2022/23 Stordalen skisenter as s.  25

060/2022 Finansiering av kjøp av tenestebil teknisk - bil til vegvedlikehald s.  29
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Anne Kristin Rafoss FE-033 22/985

Saknr Utval Type Dato
053/2022 Kommunestyret PS 31.10.2022

Godkjenning av innkalling og sakliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjend

Saksopplysningar:

Kommunestyret - 053/2022

KS - behandling:
Det vart sett fram forslag om Arne Hindenes (H) og Britt Inger Myhr (Ap) til å skrive under møteboka.

Sakene på tilleggsinnkallinga vart samrøystes lagt til sakslista.

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Innkalling og sakliste vert godkjend
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Anne Kristin Rafoss FE-033 22/985

Saknr Utval Type Dato
054/2022 Kommunestyret PS 31.10.2022

Godkjenning av møtebok 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Møtebok vert godkjend.

Saksopplysningar:

Kommunestyret - 054/2022

KS - behandling:
Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Møtebok vert godkjend.
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-202, TI-&14 22/477

Saknr Utval Type Dato
091/2022 Formannskapet PS 21.10.2022
055/2022 Kommunestyret PS 31.10.2022

Finansrapportering pr. 2.tertial/31.8.2022 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Finansrapport pr. 31.8.22 vert teken til vitring

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Finansrapporteringa er basert på eige finansreglement vedteke av kommunestyre den 6.05.2021, sak 
17/21. Rapporteringa bygger på pkt. 9 I det nye finansreglementet. Rådmannen skal i samband med 
tertialrapportering per 30.04 og 31.08 utarbeide ein finansrapport til formannskapet og 
kommunestyret.

Fakta

Finansplasseringane pr. 31.8.22

Bufferfond for finansplasseringane vart styrka med 4,2 mill.kr. pr. 31.12.21 som disponering av deler 
av 2021 avkastninga., og utgjer då ved inngangen av 2022 om lag 9,9 mill.kr., dvs at nedgangen av 
finansplasseringane pr. 2.tertial er tilnærma lik avsetjing i 2021 rekneskapen.

Hovudtal for rekneskapen ref. 2021 rekneskapen pr. 31.12.21.;
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Prognosane til Norges bank tilseier at styringsrenta skal hevast framover, utgjer no 2,25% og har 
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stege betydeleg siste året 

Nibor 3 mnd som kommunen sine bankavtale er knytt til, har hatt ein enno større renteauke i løpet 
av 2022 og var ved utgangen av sept. 22 oppe i om lag 3%. 

Vurdering

Det er normalt med til dels store svingingar i aksjemarknaden gjennom eit år. 2021 ga eit historisk 
høgt og godt resultat, medan 2022 har vore ein korrigering ned. Ein stor del av resultatet i 2021 vart 
sett av til bufferfond for å møte forventa negativ avkastning i 2022. 

Rentenivå har hatt ei bratt stigning hittil i 2022, og reknar med gradvis stigning i tida framover. 

Det skal lite til av uro rundt omkring i verden før ein får opp eller nedgang i verdien av plasseringane, 
og utfordring er å skape/ oppnå meiravkastning utover ordinær bankinnskot. 

Covid 19, krig og fare for høg inflasjon, økonomisk oppbremsing og renteauke, er sentrale faktorar 
som gjer at ein må rekne med negativ avkastning av plasseringane i 2022.
 
Stresstest pr. 31.8.22 er gjort ut i frå at grunnkapital/plassering er dekka opp med fondsavsetjing, og 
at det er berre reinvestert kapital som ein ikkje har fondsmidlar til å dekke. Men ein negativ 
avkastning må rekneskapsførast, og vil påverke kommunerekneskapen i negativ forstand i 2022. pr. 
2.tertial 22 har ein bra med bufferkapital til å dekke nedgangen i verdiane, og utsiktene for siste 
tertial er svært usikre.    

Konklusjon
Tilrår at finansrapporteringa pr. 31.8.2022 vert teken til vitring.

Formannskapet - 091/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Finansrapport pr. 31.8.22 vert teken til vitring
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Kommunestyret - 055/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Finansrapport pr. 31.8.22 vert teken til vitring
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Viktor Ellingbø FE-210 22/885

Saknr Utval Type Dato
090/2022 Formannskapet PS 21.10.2022
056/2022 Kommunestyret PS 31.10.2022

Økonomisk rapportering - 3.kvartal 2022 

Vedlegg:
Journalposttittel Dato
Økonomisk oversyn drift 14.10.2022
Bevillingsoversyn drift 14.10.2022
Bevillingsoversyn investering 14.10.2022
Investeringsprosjekt 14.10.2022

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Rapportering pr. 3.kvartal 2022 vert teken til vitring.

Driftsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn drift.

Investeringsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn investering. 

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Etter kommunelova § 14-5, 3. ledd skal rådmannen minst to gonger i året rapportere til 
kommunestyret om utviklinga i inntekter og utgifter, samanheldt med årsbudsjettet. Etter 
kommunelova sitt krav om årsbudsjettet sin bindande verknad, skal endringar av vesentleg karakter i 
inntekter og utgifter som årsbudsjettet byggjar på meldast til kommunestyret. Kommunestyret skal 
gjera naudsynte endringar i budsjettet for å oppretthalde lova sine krav om realisme og balanse.

Fakta
Opphavleg budsjett 2022 vart fastsett i K-sak 067/2021, og i K-sak 003/2022 vart årsbudsjettet 
saldert. Drifts- og investeringsbudsjettet vart videre justert i K-sak 020/2022 og rekneskapssaka K-sak 
018/2022 disponerte mindreforbruket frå 2021 etter årsavslutningsdisposisjonar. Årsbudsjettet vart 
vidare justert i K-sak 034/2022 i tråd med rapporteringa pr. 1.tertial i år. 

I denne saka er det på bakgrunn av rekneskapstal per september gjort ei vurdering av korleis ein 
kjem i hamn i høve budsjett 2022 ved årsslutt. Det følgjar vedlagt til saka bevillingsoversyn for både 
drift og investering med innarbeidd budsjettendringar som vert tilrådd i denne saka. Status for dei 
ulike rammeområda er nærare kommentert under.
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DRIFTSBUDSJETT

Sentrale inntektspostar
Rammeoverføringar, inntekts- og eigedomsskatt er i samsvar med budsjett. Integreringstilskot knytt 
til flyktningar frå Ukraina er tilrådd justert opp med 3,2 mill. Masfjorden kommune vil per november 
ha tatt imot 28 flyktningar. 

Netto bevillingar til drift
Netto bevillingar til drift er i denne saka tilrådd justert opp med 2,35 mill., og fordeler seg som følgje: 

Rammeområde
(tal i heile tusen)

Lønspostar Driftspostar Inntektspostar Netto

FOLKEVALGTE ORGAN 50 50
ADMINISTRASJON 0
BARNEHAGE 354 100 667 -213
SKULE 947 700 748 899
HELSE -490 1 093 264 339
SOSIAL OG BARNEVERN -545 813 -78 346
PLEIE OG OMSORG 3 721 1 530 5 434 -183
KULTUR 200 3 365 320 3 245
KYRKJA 232 232
TEKNISK 3 106 -295 3 401
ANDRE TENESTEOMRÅDER 634 6 396 5 762
SUM 4 187 11 623 13 456 2 354

Rammeområde Folkevalgte organ er tilrådd styrka med kr 50.000 som følgje av frikjøp som ikkje ligg i 
budsjettet. 

Rammeområde Barnehage er tilrådd justert ned med kr 213.000. Lønspostane er justert for høgare 
vikarutgifter enn budsjettert, og desse er i sin heilheit finansiert med høgare refusjonar. 
Driftspostane er styrka i tråd med ekstra straumrekning knytt til for låg stipulert målarstand for 
Sandnes barnehage og utgifter knytt til øyremerka midlar. Inntektspostane omfattar øyremerka 
midlar på kr 198.000, der kr 178.000 er avsett til bruk etter 2022.  

Rammeområde Skule er tilrådd justert opp med kr 899.000. Lønspostane omfattar styrking av 
vaksenopplæringa og høgare vikarutgifter enn budsjettert. Driftsostane er styrka i tråd med høgare 
utgifter for Masfjorden elevar med skuletilbod i andre kommunar, samt meirforbruk for diverse 
driftspostar. Inntektspostane er justert for meirinntekter knytt til refusjonar og mindreinntekter 
knytt til gjesteelevar frå andre kommunar.

Rammeområde Helse er tilrådd justert opp med kr 339.000. Lønsområdet er justert for vakanse på 
legekontoret. Driftspostane er justert opp for høgare lisensar, bruk av ekstern vikarbyrå på 
legekontoret og leie av leilegheit til vikarlege. Inntektspostane er justert opp for meirinntekt 
refusjonar. 

Rammeområde Sosial og barnevern er tilrådd justert opp med kr 346.000. Lønsområdet er justert for 
vakanse på NAV Fensfjorden. Driftspostane er justert opp for høgare sosialhjelp, der Masfjorden står 
for kr 150.000, utbetalte utbetringstilskot, samt meirforbruk for diverse driftspostar. Inntektspostane 
er justert for mindreinntekter for drift av NAV Fensfjorden og meirinntekt refusjonar. 

Rammeområde Pleie og omsorg er tilrådd justert ned med kr 183.000. Lønspostane omfattar diverse 
prosjektstillingar med ekstern finansiering, samt meirforbruk for variable lønspostar. 
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Bemanningssituasjonen for både sjukeheimen og heimetenesta er svært krevjande. Med den tilrådde 
justeringa i denne saken er vikar- og overtidsutgiftene i budsjett 2022 justert opp til 5,6 mill. for 
sjukeheimen og 4,3 mill. for heimetenesta. Driftspostane omfattar vidareformidling av eksterne 
midlar for prosjekt i regi av andre kommunar, kjøp av bil til heimetenesta, ekstra vedlikehaldsutgifter 
for omsorgsbustadene, vedlikehald finansiert med avsette midlar i 2021, samt meirforbruk for 
diverse andre driftspostar. Inntektspostane omfattar ekstra øyremerka tilskot ressurskrevjande 
tenester, eksterne prosjektmidlar og meirinntekt tilskot og refusjonar. 

Rammeområde Kultur er tilrådd justert opp med kr 3.245.000. Lønspostane er justert for høgare 
vikarutgifter i høve budsjett. Driftspostane er justert for utbetalt tilskot knytt til Nordbygda 
sentralbaneanlegg, tilskot til tursti og lysanlegg, tilskot universell tilkomst til dagsturhytta, samt 
utlån/forskottering av tippemidlar. Inntektspostane er justert for meirinntekt refusjonar. 

Rammeområde Kyrkja er tilrådd justert opp med kr 232.000. Justeringa omfattar ekstra vedlikehald 
finansiert med avsette midlar frå 2021, samt høgare refusjon for renter på lån.

Rammeområde Teknisk er tilrådd justert opp med kr 3.401.000. Driftspostane omfattar meirutgifter 
knytt til busetting av flyktningar, ekstra vedlikehald finansiert med avsette midlar, anskaffing av nytt 
GPS-utsyr, meirutgifter kommunale vegar (skogrydding og punktutbetring), ny utrykkingsbil 
brannsjef, samt meirforbruk diverse driftspostar. Inntektspostane omfattar mindre inntekter frå 
gebyrområda, mindreinntekter frå utleie av kommunale bustader, samt høgare refusjon for brann- 
og redningssamarbeid. 

Rammeområde Andre tenesteområde er tilrådd styrka med kr 5.762.000. Sal av konsesjonskraft er 
justert opp til 19,0 mill. i budsjett 2022 (ein styrking på 6,3 mill.). Resten av justeringa er knytt til 
meirforbruk for diverse driftspostar. 

Finansområde 
Rente- og utbytteinntekter er tilrådd justert opp med til saman kr 450.000. Avdragsutgiftene er 
budsjettert i tråd med nedbetalingsplan, og budsjetterte renteutgifter ser ut til å dekke dei siste 
rentehevingar. Nye og sterkare rentehevingar ut året kan medføre at denne posten kommer med 
noko meirforbruk ved årsslutt.

Netto driftsresultat og disponeringar 
Med justeringane tilrådd i denne saka blir netto driftsresultat i budsjett 2022 eit underskot på 7,6 
mill., som utgjer -2,8 % av budsjettert brutto driftsinntekt. Dette er før eventuell urealisert tap knytt 
til finansplasseringar ved årsslutt, da denne posten vanlegvis ikkje blir budsjettert. Netto 
underskottet blir dekt inn ved bruk av avsette fondsmidlar. 

  INVESTERINGSBUDSJETT 
Brutto investeringsutgifter er tilrådd justert ned med 1,15 mill. Dette skyldast to investeringsprosjekt 
som blir utsett til 2023, samt at utrykkingsbil brannsjef er tilrådd flyttet over til driftsbudsjettet, da 
denne er ein del av eit samarbeidsprosjekt. Investeringsinntektene er tilrådd justert opp med 0,4 
mill. som følgje av lågare mva kompensasjon og meirinntekt tilskot/refusjonar. 

Vidareutlån er tilrådd justert ned til det nivået som er rekneskapsført og utbetalt per september. Det 
føreligg ikkje p.t. søknadar om startlån som tilseier startlån utover det som allereie er rekneskapsført. 

Overføring frå drift er tilrådd justert ned i tråd med lågare eigenkapitalinnskot til KLP enn budsjettert. 
Investeringsaktiviteten i 2022 er fullfinansiert ved bruk av avsette ubundne investeringsfond. Lågare 
investeringsutgifter og høgare tilskot i denne saka reduserer bruken av fondsmidla med 1,6 mill.  
Med ein budsjettert bruk på 8,3 mill. i 2022 blir tilgjengelege fondsmidlar til bruk i 2023 på 5,5 mill. 

Vurdering
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Kommunar skal forvalte økonomien slik at den økonomiske handleevna vert ivaretatt over tid. For å 
kunne seie noko om dette er kommunane pålagt å fastsetje finansielle måltal, for å gje eit betre 
grunnlag for avgjerder i økonomiplan- og budsjettprosessen samt vurderingar av den økonomiske 
utviklinga. 

Kommunestyret skal ved handsaminga av budsjett og økonomiplan ta stilling til nivået på dei 
finansielle måltala for den langsiktige styringa av kommunen sin økonomi, jf. kommunelova § 14-2. 
Det skal utgreiast for årsaka til eventuelle avvik frå måltala. 

Gjeldande måltal vart vedtekne i K-sak 058/2020: 

· Netto driftsresultat i prosent av samla brutto driftsinntekt > 1,75 %
· Vekst i netto rente- og avdragsutgifter < vekst i samla brutto driftsinntekt
· Netto lånegjeld i prosent av samla brutto driftsinntekt < 60 % 

Netto driftsresultat etter dei tilrådde budsjettendringar i denne saka blir eit underskot på 7,6 mill. 
Måltala om vekst i netto rente- og avdragsutgifter under vekst i driftsinntektene er heller ikkje 
oppfylt i justert budsjett 2022 da budsjettet tilseier ein nedgang i samla brutto driftsinntekt i høve 
2021.

Driftsutgiftene omfattar fleire postar finansiert med tidlegare avsette ubundne fond:

· Bustadføremål                                                  10,0 mill.
· Tiltak Nordbygda sentralbaneanlegg                    1,5 mill.
· Vedlikehald av kommunale bygg                    0,4 mill.
· Vedlikehald kyrkja                                        0,2 mill.
· Næringstilskot, koronarelatert                              0,5 mill.
· Utbetringstilskot, Husbanken                              0,2 mill.
· Diverse øyremerka midlar/prosjekt                    0,3 mill.

Tiltaka over summerer seg til 13,1 mill. Korrigerer ein driftsutgiftene for dette, hadde netto 
driftsresultat i 2022 vore eit overskot på 5,5 mill., eller 2,0 % av budsjettert brutto driftsinntekt.  

Formannskapet - 090/2022

FS - behandling:
Økonomileiar Svein Viktor Ellingbø, Oppvekstleiar Rita Ludvigsen og Helse- og omsorgsleiar Oddvin 
Neset møtte til denne saka og svara på spørsmål.

Saka vart drøfta.

Framlegg ti vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Rapportering pr. 3.kvartal 2022 vert teken til vitring.

Driftsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn drift.

Investeringsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn investering. 
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Kommunestyret - 056/2022

KS - behandling:
Økonomileiar Svein Viktor Ellingbø møtte til denne saka og svara på spørsmål.

Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Rapportering pr. 3.kvartal 2022 vert teken til vitring.

Driftsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn drift.

Investeringsbudsjett 2022 vert endra i samsvar med vedlagte bevillingsoversyn investering. 
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Frank Kvinge FE-144, FA-C20 18/812

Saknr Utval Type Dato
092/2022 Formannskapet PS 21.10.2022
057/2022 Kommunestyret PS 31.10.2022
017/2022 Ungdomsrådet PS 22.11.2022

Rullering av Handlingsplan, kommunedelplan idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv 2023 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Framlegg til vedtak:
På bakgrunn av innstilling og kommentarar frå Idrettsrådet, andre innspel og eigne vurderingar, 
innstiller rådmannen på følgjande handlingsplan for 2023:

A Ordinære anlegg Ansvarleg søkjar
1 Delprosjekt « Universell tilrettelgging ved 

dagsturhytte»
Masfjorden kommune

2 Flomlys Nordbygda idrettsanlegg Masfjord fotballag/ Masfjorden kommune
3 Rehabilitering av friidrettsanlegget, 

Nordbygda
Masfjorden kommune

4 Klubblokale ved Matre Idrettsanlegg IL Bjørn West, Masfjord Fotballag, Matre 
skule

5 Gymsalgolv, Sandnes skule Masfjorden kommune
6 Varmestove Stordalen IL BW
6 Interkommunal fleirbrukshall Uavklart
B Nærmiljøanlegg Ansvarleg søkjar
1 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg Uavklart
2 Nærmiljøanlegg ved Nordbygda 

idrettsanlegg.
Uavklart

Saksopplysningar:
Saksopplysningar

Bakgrunn 

Handlingsplanen byggjer på Kommunedelplan for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet  2017-2024, og 
skal reviderast kvart år. Kommunedelplanen er eit politisk dokument og eit styringsverktøy og skal 
vera noko meir enn ein rein anleggsplan.

I kommunedelplanen for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet  vert satsing på folkehelse sterkt vektlagt. 
Målet er at flest mogeleg av innbyggjarane våre skal kunne delta i fysisk aktivitet, og at det vert 
tilrettelagt anlegg/område som kan gjera det lettare for fleire å driva ei eller anna form for idrett 
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eller fysisk aktivitet. 

I kommunedelplanen vert det og påpeika at nærleik til tilbod  har sterk påverknad på aktivitetsnivået. 
For at tiltak skal koma i posisjon til å kunne søkja spelemidlar må dei vera med i handlingsplanen. 
Dette gjeld både ordinære anlegg  og nærmiljøanlegg. 

Masfjorden kommune vedtok i FS 029/2022 å utarbeida temaplan for friluftslivet sine ferdselsårer. 
Planen vil bli politisk handsama hausten 2022. Planen bygger på fleire måtar opp under 
målsetjingane i Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv, og handlingsplan vil bli 
utarbeidd og politisk handsama parallelt med denne planen. 

Fakta/ vurdering

Under ser ein vedteken handlingsplan for 2022. Sakshandsamar har lagt til kommentarar/status på 
dei ulike prosjekta.  

A Ordinære anlegg Ansvarleg søkjar Kommentar
1 Dagsturhytte Masfjorden 

kommune
Tildelt spelemidlar kr 430 000 i 2022. 
Tiltak ferdigstilt inkl revidert rekneskap 
og ferdigattest.

2 Delprosjekt                   
« Universell 
tilrettelgging ved 
dagsturhytte »

Masfjorden 
kommune

Tiltaket er under arbeid. 
Spelemiddelsøknad godkjend, men 
ikkje gjeve tilsagn grunna for lite 
statlege midlar til disposisjon både i 
2021 og 2022. Søknad vert fornya 
innan 15.01.23 v/ sakshandsamar.
Søkar er Masfjorden kommune. 

3 Rehabilitering av 
friidrettsanlegget, 
Nordbygda

Masfjorden 
kommune

a)Fri-idretts løpebane inkl 
hoppegroper.
Initiert og i prosess med kommunale 
ressursar. Det er innhenta prisar. 
Mål: Spelemiddelsøknad innan 
15.01.23. 

b) Aktivitet i sektorane
Spelemiddelsøknad ikkje påbegynt. Ev 
nærmiljøsøknad for kvar sektor. 
Kommunen er eiger, men er ikkje 
initiavtakar og planleggar for innhald i 
desse områda.
Kan rekna med at kommunen bidreg 
som medfinansiør på det som er 
spelemiddelberettiga. Det som ikkje er 
spelemiddelberettiga  må finansierast 
på andre måtar.
 

4 Flomlys Nordbygda 
idrettsanlegg

Masfjord fotballag/ 
Masfjorden 
kommune

c) Flomlys
Arbeid fullført h-22. Søkar er Masfjord 
fotballag. Spelemiddelsøknad 
godkjend, men ikkje gjeve tilsagn 
grunna for lite statlege midlar til 
disposisjon både i 2021 og 2022. 
Søknad vert fornya innan 15.01.23 v/ 
sakshandsamar.
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Viktig at søknaden får oppdaterte 
kostnader med påfølgande endring i 
finansiering før søknad vert fornya.

Kommunal løyving kr 750 000. I tillegg  
kr 750 000 i kommunal løyving til veg 
og parkering. Dette tiltaket er ikkje 
spelemiddelberettiga.

5 Varmestove 
Stordalen

IL BW Tiltaket har eigar. Det er nedsett 
prosjektgruppe.
Rådmannen ber om tilbakemelding 
dersom tiltaket ikkje er tenkt realisert.

6 Interkommunal 
fleirbrukshall

Uavklart Næringslivet i Sløvåg har ferdig 
prosjektert prosjekt

B Nærmiljøanlegg Ansvarleg søkjar
1 Ballbinge ved 

Skjelsundet
Skjelsundet Vel Tiltaket er på det det næraste avslutta.

Tildelt kr 600 000 i spelemidlar for 
2022.
75% av summen overført. Resterande 
25% vert overført  når det ligg føre 
revidert rekneskap og ferdigattest.

2 Turløype ved 
Nordbygda 
idrettsanlegg

Uavklart Turløype 600m er opparbeida og 
ferdigstilt i 2021

Dagsturhytta og Skjelsundet ballbinge fekk tilskot i 2022 og går ut av planen for 2023. 

For 2022 vart det og søkt spelemidlar( fornya søknad) for 
· Turveg til dagsturhytta
· Lys Nordbygda sentralbaneanlegg

Begge desse søknadane er godkjende, men grunna for liten tildelingspott vart dei heller ikkje tildelt 
midlar dette året. Søknadane vert vidareført til 2023-tildelinga.  For tida  har Vestland eit etterslep på 
tildelingar på inntil 4 år når det gjeld ordinære anlegg.

Begge tiltaka er under arbeid og vil bli ferdigstilte i 2022.  

I arbeidet med handlingsplan for 2022 vart fleire anlegg som har stått i planen i mange år utan 
«eigar» og «aktivitet» fjerna. 
Idrettsrådet, der dei fleste av desse tiltaka i si tid har blitt meldt inn, vart oppmoda om å føreta ei 
oppdatering og vurdering slik at handlingsplanen gir eit realistisk bilete av anlegg ein har planar om å 
realisera i næraste framtid. 
Oppdateringa gav grunnlag for handlingsplanen for 2022. 

Når no ytterlegare to tiltak i planen er ferdigstilt 2022 og går ut av planen, og to tiltak truleg vert 
kvittert ut av planen i 2023 er det viktig å setja fokus på gjenståande tiltak i handlingsplanen, men 
samstundes sjå framover og få inn nye tiltak som er viktige å få realisert i komande år, og som vil 
sikra gode og allsidige tilbod for innbyggjarane våre. 
Dette kan td dreia seg om 

· utbetring av fasilitetar ved dei mest kjende badeplassane, og gjelda  td utbetring av 
sanitære tilhøve.

· utvikling av skitrekket m/ varmestove og forlenging av trekk som vil auka attraktivitet
· kunstgrasbanene
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· tilrettelegging av turvegar 
· uteområda ved skulane  

I dette idedugnadsarbeidet ønskjer rådmannen at Masfjorden idrettsråd har ei sentral rolle, og gje ev 
tiltak ein eigar.

Frå Sandnes skule har det kome innspel om nytt gymsalgolv. Regelendringar i spelemiddelordninga  
for aktivitetssaler presiserer i pkt 2.6.5 at « offentlige og private skolers saler( gymsaler m.v) for 
kroppsøving ikke er aktivitetssaler og faller utenfor spillemiddelordningen for idrettsformål  med 
mindre anlegget oppfyller mål for  pkt 2.6.8 ( basketball innendørs) eller pkt 2.6.42 ( volleyballanlegg 
innendørs) og skal holde åpent for  allmenn idrettslig virksomhet utover skoletid i henhold til punkt 
4.»
Dersom det er 4m takhøyde og min 150kvm så kan gymsaler få spelemidlar til rehabilitering – då er 
dei å rekna som aktivitetssal pkt 2.6.5.

Rehabilitering av dekke er tilskotsberettiga med inntil kr 100 000.

Høyring
Idrettsrådet har i møte 26.09.22 kome med uttale til rullering av handlingsplanen:

«Ettersom Dagsturhytta har fått tildelt spelemidlar så meiner Idrettsrådet at den kan takast ut av 
handlingsplanen for 2023. For Nordbygda idrettsanlegg er statusen at flomlysanlegga er ferdigstilt 
medan rehabilitering av friidrettsanlegget ikkje er oppstarta. For nærmiljøanlegg har ballbinge i 
Skjelsundet fått løyving og går dermed ut. Idrettsrådet si prioritering vert difor slik:

Ordinære anlegg:

1. Delprosjekt «Universell tilrettelegging ved dagsturhytte.
2. Flomlys ved Nordbygda idrettsanlegg.
3. Rehabilitering av friidrettsanlegget, Nordbygda. (Anbefalt interkommunalt anlegg).
4. Klubblokale ved Matre Idrettsanlegg (IL Bjørn West, Masfjord Fotballag, Matre skule)
5. Varmestove i Stordalen. (IL Bjørn West vil rette ei henvending til kommunen i saka)
6. Interkommunal fleirbukshall for Gulen og Masfjorden.

Nærmiljøanlegg:

1. Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg.
2. Nærmiljøanlegg ved Nordbygda idrettsanlegg.»

Konklusjon

På bakgrunn av innstilling og kommentarar frå Idrettsrådet, andre innspel og eigne vurderingar, 
innstiller rådmannen på følgjande handlingsplan for 2023:

A Ordinære anlegg Ansvarleg søkjar
1 Delprosjekt « Universell tilrettelgging ved 

dagsturhytte»
Masfjorden kommune

2 Flomlys Nordbygda idrettsanlegg Masfjord fotballag/ Masfjorden kommune
3 Rehabilitering av friidrettsanlegget, 

Nordbygda
Masfjorden kommune

4 Klubblokale ved Matre Idrettsanlegg IL Bjørn West, Masfjord Fotballag, Matre 
skule

5 Gymsalgolv, Sandnes skule Masfjorden kommune
6 Varmestove Stordalen IL BW
6 Interkommunal fleirbrukshall Uavklart
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B Nærmiljøanlegg Ansvarleg søkjar
1 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg Uavklart
2 Nærmiljøanlegg ved Nordbygda 

idrettsanlegg.
Uavklart

Formannskapet - 092/2022

FS - behandling:
Rådgjevar for kultur Frank Kvinge møtte til denne saka og svara på spørsmål.

Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

FS - vedtak:
Framlegg til vedtak:
På bakgrunn av innstilling og kommentarar frå Idrettsrådet, andre innspel og eigne vurderingar, 
innstiller rådmannen på følgjande handlingsplan for 2023:

A Ordinære anlegg Ansvarleg søkjar
1 Delprosjekt « Universell tilrettelgging ved 

dagsturhytte»
Masfjorden kommune

2 Flomlys Nordbygda idrettsanlegg Masfjord fotballag/ Masfjorden kommune
3 Rehabilitering av friidrettsanlegget, 

Nordbygda
Masfjorden kommune

4 Klubblokale ved Matre Idrettsanlegg IL Bjørn West, Masfjord Fotballag, Matre 
skule

5 Gymsalgolv, Sandnes skule Masfjorden kommune
6 Varmestove Stordalen IL BW
6 Interkommunal fleirbrukshall Uavklart
B Nærmiljøanlegg Ansvarleg søkjar
1 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg Uavklart
2 Nærmiljøanlegg ved Nordbygda 

idrettsanlegg.
Uavklart

Kommunestyret - 057/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Erlend Kvamsdal (H) sette fram forslag om å endre Ordinære anlegg - pkt 5 frå Gymsalgolv til Golv 
aktivitetssal.

Framlegg til vedtak frå formannskapet med endringa frå H vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Framlegg til vedtak:
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På bakgrunn av innstilling og kommentarar frå Idrettsrådet, andre innspel og eigne vurderingar, 
innstiller rådmannen på følgjande handlingsplan for 2023:

A Ordinære anlegg Ansvarleg søkjar
1 Delprosjekt « Universell tilrettelgging ved 

dagsturhytte»
Masfjorden kommune

2 Flomlys Nordbygda idrettsanlegg Masfjord fotballag/ Masfjorden kommune
3 Rehabilitering av friidrettsanlegget, 

Nordbygda
Masfjorden kommune

4 Klubblokale ved Matre Idrettsanlegg IL Bjørn West, Masfjord Fotballag, Matre 
skule

5 Golv aktivitetsal, Sandnes skule Masfjorden kommune
6 Varmestove Stordalen IL BW
6 Interkommunal fleirbrukshall Uavklart
B Nærmiljøanlegg Ansvarleg søkjar
1 Turløype ved Nordbygda idrettsanlegg Uavklart
2 Nærmiljøanlegg ved Nordbygda 

idrettsanlegg.
Uavklart
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Anne Kristin Rafoss FE-033 22/985

Saknr Utval Type Dato
058/2022 Kommunestyret PS 31.10.2022

Referatsak 

Tilknytte dokument:
1.   Tilskotsordning til frivilligsentralar

2.   Trekk i rammetilskuddet for konsesjonskraft - frivillig rapportering

3.   Protokoll 5-2022 Regionrådet Nordhordland

4.   Møteplan 2023 - framlegg

5.   Vestlandsrevisjon IKS: Oppdatering av eigar- og ansvarsdel i selskapsavtale

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering

Saksopplysningar:

Kommunestyret - 058/2022

KS - behandling:
Møte starta med dialogmøte mellom elevane på Sandnes skule og kommunestyremedlemmene.

Økonomileiar Svein Viktor Ellingbø orienterte om framlegg til budsjett 2023.

Skriftlege spørsmål:

Ørjan Daae (FrP) stilte følgjande spørsmål:

1. Kantklipp/grøfterensk av kommunale veier (egen mail)

· Vegen i Duesund som går ned til gamle Duesund mek. og 
tømmerkaien

· Kjerdalsvegen

Ordførar svara: 
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Dette skal kommunen prøva å få prioritert før vinteren. Kommunen må leiga noko til å 
utføra dette arbeidet, sidan vegansvarleg  har vore i sjukemelding sidan 1 september.

2. Asfaltere Tangedalsvegen frem til det øverste tunet. Vegen (asfalten) i øvre del har 
smuldra opp. Kva har kommunen tenkt å gjøre med dette. ?

Ordførar svara:

Dette ligg inne i som eitt av mange tiltak på vedlikehaldslista over kommunale vegar, 
der asfaltering av øvre del av Tangedalsvegen er lagt inn med ein kostnad på ca krone 
800.000,-. Men prioritering av asfalt på kommunale vegar, med årleg samla 
investeringsbudsjett avgrensa til krone 800.000,- vil ikkje Tangedalsvegen verta 
prioritert først.

3. Tangedal: ferdigstilt arbeidet med fremføring av Fiberledning. Kortid vil dette bli gjort?

Ordførar svara: 

Vestland fyljeskommune valde å ta ansvar for alle fiber/ breibandprosjekta i Vestland 
fylkeskommune, og lyste  alle prosjekta ut på anbod i eigen regi. Det kom diverre ingen 
som vil byggje ut til Tangedalen i denne runden. Masfjorden kommune har difor  i 
etterkant forhandla og signert ein tilleggsavtale med Telenor Norge AS,  og der er det 
avtalt at ny fiber til Tangedalen  skal vera på plass i løpet av hausten  2022.

4. Undergangen til Treet og Hosteland kai. Innbygger er bekymra for denne undergangen. 
Har kommunen en plan med denne. Skal en utbedre undergangen slik at normal 
ferdsel kan bruke veien. Er den vedlikeholdt iht krav.

Ordførar svara:

Undergangen til Treet er det fylkesvegeigar, Vestland fylkeskommune, som er 
ansvarleg for. Masfjorden kommune er ikkje kjent med at det skal vere noko fare knytt 
til denne konstruksjonen. Det kan likevel vera  fornuftig  av kommunen å drøfte risiko 
knytt til denne konstruksjonen med fylkeskommunen, for å avklara dette nærmare. 
Dette vil bli gjort.

5. Snuplass på enden på kommunale veier. Er blir kontaktet at innbyggere som lurer på 
kortid kommunen har tenk å utføre dette. Da tenker eg på vegen til Lindebothen og 
Rambjørg øst.

Ordførar svara: 

Dette ligg inne i vedlikehaldslista over kommunale vegar  Etablering av desse to 
snuplassane har Masfjorden kommune innhenta ein pris av entreprenør. Prisen er på til 
saman krone 300.000,-. Kommunen har ikkje økonomi på driftsbudsjettet til dette, 
også dette handlar om prioritering av vedlikehald på kommunale vegar, med årleg 
samla  investeringsbudsjett på krone 800.000,-.

6. Savner gjenvinningsstasjon på nordsiden av Fensfjorden. Vi har denne vår/høst 
ryddingen, men den er ikke alltid like tilgjengelig da f.eks at man kan være opptatt på 
de datoene. Ellers så er det langt til nærmeste gjenvinningsstasjon når vi bor på 
nordsiden av Fensfjorden. Har kommunen noen planer, i samarbeid med Gulen 
kommune og NGIR, om å etablere en gjenvinningsstasjon f.eks i Sløvåg? Ordførar svara: 

Det har vore samtalar med ordførar i Gulen kommune om dette. Kommunen er kjent 
med at NGIR ikkje har prioritert dette tiltaket i økonomiplanperioden for 2023 – 2026, 
jf. representantskapsmøtet som var den 24 oktober i NGIR. Ordførar er samd at dette 
vil det jobbast meir med.

7. Formannskapet har nettopp sendt Bustadpolitisk plan ut på høring. Planen omhandler 
bygging av 10 omsorgsbustader. Så kom statsbudsjettet, der alle tilskot til slike er 
fjerna. Vil kommunen ta skritt for å få tilskot på plass igjen i statsbudsjettet?

Ordfører svara: 
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Ordførar vil oppmoda alle partia som har kontaktar sentralt om å jobbe for å få dette 
inn i endeleg statsbudsjett.

8. Steimasser ved Hosteland idrettsanlegg.   Ved forrige kommunestyret tok eg opp 
bruken av steinmasser ved Hosteland idretsanlegg. Kommunen har kjøpt en 
næringstomt på Risnes. Dette er en tomt så må få tilkjørt steinmasser for å fylle ut et 
myrområde. Forslaget var å utvide parkeringsområdet ved risnes kai, for så å bruke 
disse steinmassene på næringstomta. Da får en gjort to ting samtidig. Da trenger en 
ikke kjøre så mange lass fra Hosteland. Videre står det i trafikktryggleiksplan for 2021 – 
2032 at en ønsker å bygge gang og sykkelveg ned til Mollandskrysset. Dette er det 
nærmeste tiltaket i denne planen som trenger steinmasser. Siden dette også går langs 
fylkesvei 570 , vil eg tru at fylket også her kan stille med midler for å få dette tiltaket 
igangsatt. Da har vi også fått utnyttet disse steinmassene på en god måte,  samtidig 
som vi har startet på trasen mot Duesund. Målet må være at heile veien imellom 
Sandnes og Nordbygda skule er ferdig når masfjordbruna er ferdig bygget. Så kva 
tenker ordføreren om disse tankene?

Ordførar svara: 

Ordførar vil peika på at det vil starta reguleringsarbeid ved Risnes bru, og at dette kan 
medføra større arbeid i området. 

Laila Furebotn (Sp) stilte følgjande spørsmål:

Elevar, lærarar og Fau på Matre skule er bekymra over forfallet som er på uteområdet på skulen. 
SU sende i juni eit brev til kommunestyret der dei ber om at me ser på saka. 

Sett vekk frå Idrettsbana som ligg like ved, har skulen no ikkje mykje å tilby elevane i friminutta. 

Volleyballbana dei hadde er utan sand, og tribuna er ramla saman. Dissestativa er fjerna, ikkje 
godkjend av leikeplasskontrollen i likheit med dei fleste tå leikeapparata. 

Me registrerar og at i sommarhalvåret går det lang tid mellom kvar gång plenar vert sleie, då vert 
da mången våte sko og bukser med dei nedbørsmengdene Matre er kjent for 🙂 

Uteområdet er viktig for både borna i barnehage og elevane på skulen. Me veit at leikeaparat er 
dyrt, men kanskje er det råd og finna løysingar som ikkje er grådig dyre, men alikevel innbyr til 
fysisk aktivitet, leik og moro? 

Masfjorden Senterparti håpar me kan sjå på muligheitar for uteområda både i barnehagane og 
skulane våre, og at me inviterar skulane og barnehagane med på prosessen. 

Ordførar svara:

Ordførar ser at behovet for nye leikeapparat på skular og barnehagar er stort mange stadar.

Teknisk har lagt inn forslag i investeringsbudsjettet for 2023, krone 500.000,- til kjøp av nye 
leikeapparat for barnehagane. Anna vedlikehald på uteområdet på skulen som plen og 
reparasjonar av leikeapparat  ligg innbakt i driftsbudsjettet for kvar skule og barnehage.  Ordførar 
rår til at behovet for å opprusta uteområda på skulane vert drøfta nærmare i samband med 
arbeidet med budsjettet for 2023.

Erlend Kvamsdal (H) stilte følgjande spørsmål:

1. Korleis går det med norskopplæring for flyktningar på alle dei tre skulane?

Ordførar svara:

Pr dags dato har Masfjorden kommune motteke til saman 24 flyktningar frå Ukraina. Av desse 
er 9 busett på Hosteland og 3 er elvar på Nordbygda skule, dei to siste byrja på skulen denne 
veka.

På Sandnes er det til no busett 15 personar i Sandneslia. Av desse er det 3 som har byrja på 
Sandnes Skule.

Vi oppretta i juni månad tilbod om Norskopplæring for dei vaksne flyktningane med kollektiv 
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beskyttelse. Der har vi no 10 vaksne Ukrainarar og ei på familiegjenforeining.  I tillegg gjev vi 
tilbod om opplæring til 2 flyktningar busett i  Modalen. Lovverket er endra i høve til desse 
flyktningane noko som gjer at dei har rett men ikkje plikt til å ta imot tilbodet. Dei har høve til 
å gå rett ut i jobb.

Elevar som går i 1. og 2. klasse føl klassen si språk- og leseopplæring. For dei andre vert det 
fatta enkeltvedtak om særskild Norskopplæring så lenge det er trong for det, og dei føl 
læreplan om særskild Norsk.

Busetting på Matre kjem etter nyttår, og då vil evt. barn i skulealder starta opplæringa si på 
Matre skule på same måte som på dei andre skulane.

2. Får me statlege midlar til dette formålet, og korleis er evt desse fordelt på dei tre skulane?

Ordførara svara:

Til dette formålet er det ikkje spesifikt løyva midlar. Barna går inn som ordinære elevar på lik 
line med andre. Vi brukar av skulen sine ressursar til dette.

3. Er det planar om å evaluere norskopplæringa for flyktningar og hente dei beste erfaringane 
frå dei 3 skulane Dette for å få til ei best mogleg norsk undervisning for flyktningar som kjem 
til Masfjorden?

Ordførar svara:

Rektorane i Masfjorden har dialog med rektorar i nabokommunane for å kvalitetssikra 
tilbodet. Det er fortløpande dialog mellom rektorane i Masfjorden for å kvalitetsikre tilbodet 
til elevane.

Ragnvald Tangedal (Ap) stilte følgjande spørsmål:

Fikk høre her i forrige uke at Masfjorden Kommune planlegger størrelsen på boligtomtene i Ytre 
Haugsdal bolig felt med en størrelse på 1 mål. Til sammenligning er tomtene i Hovden bolig felt 
mellom 1,5 mål til 2,5 mål. Her er alle tomtene solgt og bygd på, med unntak en tomt som er på 1 
mål. Er det en god grunn for at tomtene er planlagt med en arealstørrelse ned mot 1 mål?

Ordførar svara:

Det er vanleg i nyare reguleringsplanar mange stadar at einebustadtomter ligg på rundt 1 dekar, 
med naturlege variasjonar i høve til tilpassing til terreng, vegsystem og andre tilhøve.

I Masfjorden kommune ser me dette i reguleringsplanen på Duesund, med mange tomter rundt 1 
dekar, og i planen på Liabrotet på Nordre Kvingo, der det er regulert inn 21 einebustadtomter på 
16.7 dekar. I det litt eldre bustadfeltet på Skolten på Kvingo varierer tomtene frå ca 800m2 til ca 
1500 m2.

Tomtene i Hostelandslia ligg rundt 1 - 1,2 dekar og dei 7 bustadtomtene som er regulert i planen 
for Risnes Tomteområde ligg på rundt 1 til 1.1 dekar.

I Ytre Haugsdal er det regulert til saman 14 einebustadtomter. Med eit tomteareal på til saman 
15.7 dekar vert det i gjennomsnitt ein tomtestorleiken på ca 1.1 dekar.

Tomter som vil bli svært teneleg for dei bustadtypane mange vel og har råd til i dag.

Referatsaker:

Skriv 1: Tilskotsordning til frivilligsentralar

Skriv 2: Trekk i rammetilskuddet for konsesjonekraft - frivilling rapportering

Skriv 3: Protokoll 2-2022 Regionrådet Nordhordland

Skriv 4: Møteplan 2023 - framlegg

Formannskapet 16.jan vert flytta til 23.jan

Formannskapet 16.mars vert flytta til  13 mars
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Kommunestyre i juni bør justerast ein dag eller to

Orientering frå ordførar:

· status opprusting av Masfjordvegen frå Kringla - Kalhovdakrysset.

· status reguleringsplanarbeid Mollandseidbru

· status for opprusting fv 570 - Austfjordvegen

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Referatsaker vert tekne til orientering
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Svein Helge Hofslundsengen FE-033 20/850

Saknr Utval Type Dato
100/2022 Formannskapet PS 31.10.2022
059/2022 Kommunestyret PS 31.10.2022

Søknad om driftsstøtte for sesongen 2022/23 Stordalen skisenter as 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram for drøfting i formannskapet

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Referatsak formannskapsmøte 21.10.22; 

Skriv 1: Brev gjeldande vidare drift av Stordalen Skisenter

Styret i Stordalen skisenter AS følgjer opp innspela, og evt. søknad vert handsama av 
formannskapet 31.10

Uttale

Frå idrettslaget Bjørn West 2.10.2022

GJELD VIDARE DRIFT AV STORDALEN SKISENTER.

Stordalen skisenter er eit aksjeselskap eigd av Masfjorden kommune og Bjørn West Idrettslag. 
Skisenteret vart skipa rundt 2007. 

Stordalen skisenter er populært. Særleg blant hyttefolk i området. Utover det kjem det tilreisande frå  
Bergensområdet, Lindås, Gulen, Høyanger og frå Solund. Me har fleire tusen besøkjande kvart år.

Ei skisentergruppe vald av medlemmane i Bjørn West IL har stått for drifta av skisenteret. Heile drifta 
har dei fleste åra vore på dugnad. Det har vore svært mykje arbeid og me har nå kome til eit punkt 
der me ikkje ser at det er mogeleg å drive skisenteret vidare på denne måten.

Arbeid gruppa utfører er mangt anna:

Innkjøp til kiosk, innkjøp og oppdatering av utleigeutstyr som ski, hjelmar, stavar, vedlikehald og 
service av trakkemaskiner og ATV, ha service og vedlikehald på heis,.  få på plass mannskap til 
preparering av bakken, få  frivillige til å vera vakt og setja opp vaktliste , betala rekningar , søkja om 
midlar. Rett og slett gjera alt som skal til for å kunna ta imot besøkjande og halda drifta i gang.
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Bjørn West Idrettslag og skisentergruppa må dessverre innsjå at det nå ikkje er mogeleg å driva 
skisenteret vidare som eit reint dugnadsforetak. Me har ei gruppe personar som i mange år har lagt 
ned utallige dugnadstimar for å halda skisenteret i drift. Disse har no kome til eit punkt der dei ikkje 
klarar dette meir og det er ikkje mogeleg å rekruttere nye personar til dette arbeidet.

Bjørn West IL vil med dette be Masfjorden Kommune som medeigar i Stordalen Skisenter om å 
vurdere ei form for driftsstøtte som gjer det mogeleg å drifte skisenteret den komande sesongen og 
vidare framover.

Bjørn West IL er opne for god dialog og gode prosessar framover.

Ny sesong plar vera under planlegging i november. Før den tid må me ha eit svar på kva kommunen 
tenkjer om den vidare drifta av skisenteret. Me tykkjer det er synd dersom det er «kroken på døra». 
Til det ligg det altfor mange dugnadstimar bak og ikkje minst eit flott aktivitetstilbod som Masfjorden 
kommune kan vera stolt av.

Frå skisentergruppa 18.10.2022 
Viser først til brev angåande Stordalen skisenter frå leiar i  IL Bjørn West. Det som er 
omtala der er klart ei stor utfordring, nemleg få folk til å driva skisenteret framover. For 
komande sesong har me også ei anna utfordring . Det er dei høge kostnadane på straum 
og diesel som kan få den konsekvens at me ikkje kan opna i det heile.
På kort sikt er situasjonen slik:

· I skisentergruppa sit no 5 personar. 2 av desse har vore med heilt sidan første 
spadetak, 1 person i heile driftstida , 1 i snart 4 år og den siste i snart 2 år.  
Utanom denne gruppa har me 4 personar som har stått for preparering av 
bakken heile tida. For komande sesong har ein av desse sagt opp og ein delvis 
sagt opp. 1 av desse sit også i skisentergruppa. 

· Dei 5 er valde av idrettslaget og skal sitja fram til årsmøtet i februar/mars 2023. 
Me  skal med andre ord  leggja planar for sesongen 2023 ,noko me tykkjer er 
vanskeleg.

· Skal me kunna opna til denne sesongen må kommunen ta alle 
energikostnadane. Det gjeld straum og diesel/bensin.

Skisentergruppa sine tankar om framtidig drift:
                                    - ein kommunalt tilsett er behjelpeleg med å søkja om midlar i ulike,                               
fond, legat, stiftelsar mm 
                                    - Kommunen yter støtte tilsvarande 1,5 stilling i sesongen (6 mnd).                               
Skisentergruppa fordeler midlane etter  arbeidsmengde og behov.

**Varmestova/ servicebygg : dette er i ein slik forfatning at me ikkje kan bruka den 
lenger. Her er det snakk om HMS for driftspersonell og gjestar. Skisenteret må få høve til 
å byggja seg opp    eigenkapital for å få realisert eit nytt servicebygg med garasje. Garasje 
er svært viktig for å ta vare på utstyr som skisenteret har.

Fakta

Styret i Stordalen skisenter as hadde styremøte 24.10.2022, med fokus var på drifta 2022/23, og 
styret samla seg om ein søknad til kommunen om driftsstøtte basert på 

                    Diesel 50. 000
                    Straum 150.000 
                    Dugnad 200.000 – 150 kr 
                    Og samla inntil 400.000,- 
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                    Økonomien i selskapet, 
                    Solid resultat 2018, deretter 3 år med liten aktivitet og dårleg inntening 

Innspel IL BW og Skisentergruppa drøfta i formannskapet 21.10. Formell søknad må komme ved 
styret i 992 023 996 Stordalen skisenter as. Søknad føreligg, og vert følgt opp i ekstra 
formannskapsmøte i forkant av kommunestyremøte den 31.10.22.

Vurdering

For å sikre drift i Stordalen skisenter 2022/23 må søknaden om driftsstøtte innfriast. Selskapet har 
hatt 2-3 dårlege økonomiske år. Dette er å sjå på som eit kortsiktig tiltak. Vert denne sesongen og 
dårleg med m.a. mildvær etc. og dårleg inntening, må ein vurdere vidare drift av selskapet.  

Konklusjon
Masfjorden kommune løyver driftsstøtte til Stordalen skisenter as med inntil kr. 400.000,- for 
sesongen 2022/2023 med basis i auka kostnader til diesel 50. 000, auka straumkostnader med  
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150.000 og dugnadsgodtgjering 200.000 – 150 kr pr. time. 

Formannskapet - 100/2022

FS - behandling:
Torill Torsvik Størkersen (Ap) og Geir Egil Haugsvær (Sp) sa dei var ugilde sidan dei sit i styret til 
Stordalen Skisenter. Formannskapet samla seg om at Størkersen og Haugsvær var ugilde og dei forlot 
møtet.

Saka vart drøfta.

Erlend Kvamsdal (H) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune løyver driftsstøtte til Stordalen skisenter as med inntil kr. 400.000,- for 
sesongen 2022/2023 med basis i auka kostnader til diesel 50. 000, auka straumkostnader med  
150.000 og dugnadsgodtgjering 200.000 – 150 kr pr. time. 

Framlegg til vedtak frå H vart samrøystes (3 røyster) tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Masfjorden kommune løyver driftsstøtte til Stordalen skisenter as med inntil kr. 400.000,- for 
sesongen 2022/2023 med basis i auka kostnader til diesel 50. 000, auka straumkostnader med  
150.000 og dugnadsgodtgjering 200.000 – 150 kr pr. time. 

Kommunestyret - 059/2022

KS - behandling:
Torill Torvik Størkersen (Ap) og Geir Egil Haugsvær (Sp) sa dei var ugilde fordi dei sit i styret i 
Stordalen skisenter. Jan Olav Fosse (Sp) sa han var ugild fordi han er grunneigar og driftsleir. 
Kommunestyret samla seg om at Størkersen, Haugsvær og Fosse var ugilde og dei forlot møtet.

Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes (14 røyster) vedteke.

KS - vedtak:
Masfjorden kommune løyver driftsstøtte til Stordalen skisenter as med inntil kr. 400.000,- for 
sesongen 2022/2023 med basis i auka kostnader til diesel 50. 000, auka straumkostnader med  
150.000 og dugnadsgodtgjering 200.000 – 150 kr pr. time. 
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Sakspapir

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID
Roald Kvingedal FE-482, TI-&50 22/115

Saknr Utval Type Dato
102/2022 Formannskapet PS 31.10.2022
060/2022 Kommunestyret PS 31.10.2022

Finansiering av kjøp av tenestebil teknisk - bil til vegvedlikehald 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Masfjorden kommune løyver Kr 982.000,- inkl mva,- til kjøp av tenestebil til vegvedlikehald. Midlane 
vert henta frå disposisjonsfondet. 

Saksopplysningar:
Bakgrunn
Ved teknisk er det behov for ny bil til vegvedlikehald. Dagens bil er frå 2011, denne bilen er no i så 
dårleg stand at det er på tide å bytte denne ut, det kan kome store utgifter på bilen. Dette er ein 
pickup merke Izusu, med 4 hjul trekk, automat og kan trekke henger inntil 2,5 tonn. Den er utstyrt 
med brøteskjær og strøkasse for strøing av salt og sand på vegar og parkeringsplassar. Dette utstyret 
er og no utslitt etter 11 års drift, 12 år til vinteren er over.

Fakta

Masfjorden kommune har ein portefylgje med 80 km med veg rundt om heile kommunen. Dette krev 
både vedlikehald sommar som vinter. For å drive ei god og effektiv vegvedlikehald og kunne reise ut 
nesten uavhengig av vær og føre, og med tanke på beredskap er det behov for ein god og robust bil 
til desse oppdraga. Bilen vert og nytta til å frakta rundt diselaggregat på 27 Kw (1500kg), for å halda 
vassverka eller andre installasjonar i drift når straumen er ute over lengre tid. 

Masfjorden Kommunen utføre mykje brøyting og strøing på vegar, parkeringsplassar og for 
heimetenesta. Dette er i tillegg til brøytekontraktørane som og utfører dette arbeidet. I periodar med 
mykje snø og svært glatt, må kommunen kunne utføre dette arbeidet sjølv med eget utstyr, for å få 
ei god og effektiv vegvedlikehald om vinteren.I tillegg må det påreknast brøyting for heimetenesta i 
kommunen. Desse stadene vil variere frå år til år.  Masfjorden kommune vil også utføre brøyting på 
desse vegane.

Krav til denne type bil: drivstoff type diesel til tyngre varetransport < 3,5 tonn. Krav til god 
fremkommelighet til dårleg norsk vinterføre. Bilene skal ha trekk på 4 hjul, automat og 
motorstørrelse på min 160HK, 4 dørs med dobbelcabin, 2 seter, hengerfeste, vinterhjul med pigg, 
understellsbehanling pluss ein del ekstar lys. Dette er spesifisert som krav til leverandørane. 
Masfjorden kommune har mottatt tilbod frå 2 leverandørar.
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Kostnad bil med generelt utstyr: 738.000,- inkl mva

Bilen må utstyrast med fylgjande utstyr for vintervedlikehald: brøyteutstyr pakkeløsning m/ V-plog og  
min 550 liter tank for strøsand og salt med spreder.

Kostnad vintervedlikehald: 244.000,- inkl mva.

Totalkostnad med kjøp av bil for vedlikehald av kommunalevegar  Kr 982.000,- inkl mva.

Prinsippet for pickup med brøyte og strø utstyr for vinter vedlikehald

I gjeldande retningslinjer for brøyting og strøing for kontraktørar på alle rodane:

Kommunen har rett til sjølv å utføre strøing på vegar som er omfatta av kontrakten i tillegg til andre 
vegar/snuplassar enn dei som står opplista i dokumentet.

I tillegg må det påreknast brøyting for heimetenesta i kommunen. Desse stadene vil variere frå år til 
år.  Masfjorden kommune vil også utføre brøyting på desse vegane.

Vurdering

Masfjorden kommune har ein portefylgje med 80 km med veg rundt om heile kommunen Dette krev 
både vedlikehald sommar som vinter. For å drive ei god og effektiv vegvedlikehald og kunne reise ut 
på oppdrag nesten uavhengig av vær og føre, og med tanke på beredskap er det behov for ein god og 
robust bil til desse oppdraga. 

For å kunne utføre dette arbeidet med vintervedlikehald på ein god og effektiv måte, er ein heilt 
avhengig av kjøp av denne type ny bil.

Masfjorden kommune har mottat 2 tilbod på kjøp av bil med utstyr, pris på bil med generelt utstyr 
738.000- pluss mva, og pris på brøyte – og strøutstyr er på 244.000,-.

Konklusjon
Masfjorden kommune løyver Kr 982.000,- inkl mva til kjøp av tenestebil til vegvedlikehald. Midlane 
vert henta frå disposisjonsfondet. 
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Formannskapet - 102/2022

FS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret.

FS - vedtak:
Masfjorden kommune løyver Kr 982.000,- inkl mva,- til kjøp av tenestebil til vegvedlikehald. Midlane 
vert henta frå disposisjonsfondet. 

Kommunestyret - 060/2022

KS - behandling:
Saka vart drøfta.

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KS - vedtak:
Masfjorden kommune løyver Kr 982.000,- inkl mva,- til kjøp av tenestebil til vegvedlikehald. 
Midlane vert henta frå disposisjonsfondet. 
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Rett utskrift frå møteboka frå kommunestyret 31.10.22 vert vitna:

_____________________
Karstein Totland
ordførar

_____________________
Arne Hindenes
kommunestyremedlem

_____________________
Britt Inger Myhr
kommunestyremedlem


